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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr.  199 stillet af Folketin-
gets Miljø- og Planlægningsudvalg 
 
 
Spørgsmål 199 
”Kan ministeren bekræfte, at der ikke på nogen områder, hvor der ikke fore-
ligger tidsserier med en signifikant tendens, eller hvor udviklingen sker rela-
tivt hurtigt, er sket en reduktion i frekvensen for overvågning?” 
 
Svar  
Tilrettelæggelsen af NOVANA er bl.a. sket på baggrund af resultaterne af et 
forudgående projekt for statistisk optimering af overvågningen.  
 
Udgangspunktet er, at overvågningsfrekvensen kan reduceres på stationer, 
hvor udviklingen har vist en signifikant tendens. Hvor den signifikante ten-
dens ikke har kunnet fastslås endnu, vil en reduceret frekvens betyde, at det 
tager længere tid, inden der kan gives en sikker vurdering af udviklingen. 
 
Udvælgelsen af stationerne i delprogrammerne er gennemført under hen-
syntagen til dels at skulle sikre en bred geografisk dækning og dels at kun-
ne beskrive udviklingstendenser statistisk. 

Miljø- og Planlægningsudvalget 
MPU alm. del - Svar på Spørgsmål 199
Offentligt            


